

Олег Казбекович Гогаев



*доктор сельскохозяйственных наук, профессор,
действительный член (академик) Международной
академии аграрного образования.
ректор ФГБОУ ВО Горский ГАУ.*

В 1990 году окончил Горский сельскохозяйственный институт (ныне-Горский государственный аграрный университет) по специальности «Зоотехния» с присвоением квалификации «Зооинженер».

С 1990 года по 1991 год был стажером-преподавателем в Горском сельскохозяйственном институте.

С 1991 года по 1994 год – аспирант очной формы обучения ГСХИ по специальности «Частная зоотехния, технология производства продуктов животноводства».

С 1997 года по 1998 год – докторант Горского государственного аграрного университета.

В 1998 году начал преподавательскую деятельность в Горском ГАУ, и уже в 2000 году становится доцентом кафедры животноводства.

В 1996 году защитил кандидатскую диссертацию на соискание ученой степени кандидата сельскохозяйственных наук на тему: «Продуктивность полукровных помесных овец по восточно-фризской породе в условиях отгонно-горного содержания РСО-Алания».

В 2003 году защитил докторскую диссертацию на тему: «Продуктивные качества и морфо-биологические особенности кроссбредных овец разного происхождения в условиях отгонно-горного содержания Северного Кавказа», присуждена ученая степень доктора сельскохозяйственных наук.

С 2004 года является профессором кафедры животноводства и звероводства Горского ГАУ.

С 2011 года – действительный член Международной академии аграрного образования.

Олег Казбекович Гогаев - автор и соавтор более 300 научных работ, в том числе 10 монографий. Является автором более 70 статей из журналов, входящих в перечень ВАК, таких как: «Молочное и мясное скотоводство»,

«Овцы, козы, шерстяное дело», «Научная жизнь», «Зоотехния», «Научное обозрение: теория и практика», «Ветеринария Кубани.», «Нива Поволжья», «Международный научно-исследовательский журнал», «Известия Горского государственного аграрного университета».

Основная тематика научных работ – продуктивные и биологические особенности сельскохозяйственных животных. Является соавтором двух учебников для вузов: «Технология хранения и переработки молока и молочных продуктов» («Лань», 2022 г.); «Технология кисломолочных продуктов» («Лань», 2022 г.) и двух учебников для студентов техникумов и колледжей: «Технология молока и молочных продуктов» («Лань», 2022 г.); «Кисломолочные продукты. Технология приготовления» («Лань», 2022 г.).

Учредитель и главный редактор рецензируемого научного издания «Известия Горского государственного аграрного университета».

Контактная информация:

Тел. 8(8672) 53-23-04,

E-mail: rector@gorskigau.ru

Information about the editor-in-chief of the journal
"Proceedings of Gorsky State Agrarian University"



Oleg K. Gogaev

D.Sc (Agriculture), Professor,
Full Member (Academician) of the International
Academy of Agrarian Education.
Acting Rector of FSBEI HE Gorsky State
Agrarian University.

Professor Gogaev graduated from Gorsky Agricultural Institute (now Gorsky State Agrarian University) with a degree in Zootechnics with the qualification of Zooengineer in 1990.

From 1990 to 1991 he worked as a trainee lecturer at Gorsky Agricultural Institute.

From 1991 to 1994: a full-time postgraduate student at State Agricultural Institute in the specialty of Private Animal Science, Technology of the Production of Animal Products.

From 1997 to 1998: a doctoral student at Gorsky State Agrarian University.

In 1998 he began to work as a lecturer at Gorsky State Agrarian University, and in 2000 he became an Associate Professor at the Department of Animal Husbandry.

In 1996 he defended his thesis for PhD degree in Agriculture with the following topic: "The productivity of half-blood crossbred sheep of the East Frisian breed in the conditions of transhumance-mountainous keeping of North Ossetia-Alania."

In 2003 Professor Gogaev defended his doctoral scientific work with the topic: "Productive qualities and morpho-biological characteristics of cross-bred sheep of different origin in the conditions of transhumance-mountain keeping of the North Caucasus» and was awarded with D.Sc degree.

Since 2004, he has been a Professor at the Department of Animal Husbandry and Animal Husbandry at Gorsky State Agrarian University.

Since 2011 Professor Gogaev is a Full Member of the International Academy of Agrarian Education.

Oleg K. Gogaev is the author and co-author of more than 300 scientific papers including 10 monographs. He is the author of over 70 scientific articles, included in the list of HAC such as "Dairy and beef cattle breeding", "Sheep, goats, woolen business", "Scientific life", "Zootechnics", "Scientific review: theory and practice", "Ku-

ban Veterinary science", "Field of the Volga region", "International scientific research journal", "Proceedings of Gorsky State Agrarian University.

The main subject of scientific works is the productive and biological features of farm animals. He is a co-author of two textbooks for universities (Technology for the storage and processing of milk and dairy products and Technology of fermented milk products) and two textbooks for students of technical schools and colleges (Technology of milk and dairy products and Dairy products. Cooking technology).

Professor Gogaev is a founder and editor-in-chief of a peer-reviewed scientific journal "Proceedings of Gorsky State Agrarian University".

Contact information:

Phone: +7(8672) 53-23-04,

E-mail: rector@gorskigau.ru